

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊
မဟော်သခင်ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းတို့တွင် COVID-19 ရောဂါ အစုလိုက်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး
ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ဇွန် (၁၆)ရက်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ လက်ပံတန်းမြို့၊ ပေါက်ကုန်းရပ်ကွက်၊ သီတာလမ်းနေ အသက် (၅၃)နှစ် အမျိုးသားတစ်ဦးသည် လွန်ခဲ့သော (၇)ရက်အတွင်း ဖျားခြင်း၊ အသက်ရှူကြပ်ခြင်း၊ ကိုယ်လက်မအီမသာ ဖြစ်ခြင်း လက္ခဏာများ ခံစားခဲ့ရသဖြင့် လက်ပံတန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ (၅-၆-၂၀၂၁) ရက်နေ့တွင် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှု ခံယူခဲ့ပါသည်။ (၇-၆-၂၀၂၁) ရက်နေ့တွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test (RDT) ဖြင့် စစ်ဆေးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါပိုးတွေ့ရှိခဲ့ရသဖြင့် ၎င်း၏ အတူနေမိသားစုဝင် (၆) ဦးအား Rapid Antigen Diagnostic Test (RDT) ဖြင့် ဆက်လက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ (၅) ဦးတွင် COVID-19 ရောဂါပိုးတွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ လူနာများအား လက်ပံတန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ သီးသန့် လူနာဆောင် (Isolation Ward) တွင် သီးခြားထားရှိ၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးလျက်ရှိပါသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူနာနှင့်အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအား အသွားအလာကန့်သတ်ခြင်း (Quarantine) ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး COVID-19 ရောဂါလက္ခဏာ ရှိ/မရှိ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်များအတိုင်း ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ (၈-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၃၆)ဦးနှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၁၁)ဦး၊ (၉-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၅၅)ဦး နှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၁၆)ဦးတို့ စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ပေါက်ကုန်းရပ်ကွက်၊ သီတာလမ်းနှင့် အုတ်တွင်းကုန်း ကျေးရွာတို့ကို (၉-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့မှစတင်၍ အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ပင်ထားရှိခဲ့ပါသည်။

အနီးကပ်ထိတွေ့သူများအား ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ (၁၁-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၃၃)ဦးနှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၉)ဦး၊ (၁၂-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၈၀)ဦးနှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၂၉)ဦး၊ (၁၃-၆-၂၀၂၁) ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၈၀) ဦးနှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၁၉)ဦး၊ (၁၄-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၄၀) ဦးနှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၁၀)ဦး စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါလူနာများအား လက်ပံတန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ ဆေးရုံ (Isolation Ward) နှင့် GTI ကျောင်း သီးသန့်ဆောင်တို့တွင် ထားရှိ၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ပိုးတွေ့လူနာများနှင့်ဆက်စပ်မှုရှိသည့် လက်ပံတန်းမြို့၊ မြို့မဈေးကို (၁၄-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့မှ စတင်၍ အသွားအလာပိတ်ပင် ထားရှိခဲ့ပါသည်။ လက်ပံတန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ အားလုံးကိုလည်း (၁၄-၆-၂၀၂၁) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ယာယီပိတ်ထားခဲ့ပါသည်။

လက်ပံတန်းမြို့၊ မြို့မဈေးရှိ အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအား ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်းကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ (၁၅-၆-၂၀၂၁) ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၁၄၂) ဦးနှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၁၉) ဦးနှင့် (၁၆-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူ (၂၉)ဦးနှင့် ပိုးတွေ့ဦးရေ (၇)ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ သဖြင့် (၇-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့မှ (၁၆-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၀၂)ဦးအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ပိုးတွေ့သူ စုစုပေါင်း (၁၂၆)ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ အနီးကပ်ထိတွေ့သူများအား ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းအား အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ငွေနံ့သာကျေးရွာ၊ မဟော်သဓာကိုယ်ပိုင်အထက်တန်း ကျောင်းတွင် (၉-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့၌ ကျောင်းနေထိုင်သူ အသက်(၁၆)နှစ်အရွယ် ကျောင်းသူတစ်ဦး၌ COVID-19 ရောဂါ သံသယ လက္ခဏာများ တွေ့ရှိရသဖြင့် ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူ စစ်ဆေးခဲ့ရာတွင် COVID-19 ရောဂါ အတည်ပြုတွေ့ရှိခဲ့ရသဖြင့် လှည်းကူးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခဲ့ ပါသည်။ အဆိုပါလူနာတွေ့ရှိမှု နှင့်ပတ်သက်၍ လှည်းကူးမြို့နယ် ဆေးရုံအုပ်ကြီးဦးဆောင်၍ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်မှုကောင်စီ၊ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဌာန၊ ပညာရေးဌာနနှင့် ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနမှ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ အဆိုပါ ကျောင်းသို့ သွားရောက်ကာ အနီးကပ် ထိတွေ့သူများအား ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် ကျောင်းရှိ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူနှင့် ဝန်ထမ်းများအား ကျောင်း၌ပင် အသွားအလာ ထိန်းချုပ်ကန့်သတ်ထားရှိခြင်း၊ COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေး အသိပညာ မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သံသယလက္ခဏာများတွေ့ရှိပါက ချက်ခြင်း သတင်းပို့၍ သင့်တော်သော ဆေးကုသမှုများပေးနိုင်စေရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

(၁၁-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် အဆိုပါကျောင်းမှ အသက် (၁၄)နှစ်အရွယ် ကျောင်းသူတစ်ဦးနှင့် အသက် (၁၅)နှစ်အရွယ် ကျောင်းသူတစ်ဦးတို့သည် အနံ့ပျောက်ခြင်းခံစားရသဖြင့် စစ်ဆေးခဲ့ရာ ရောဂါ စစ်ဆေးတွေ့ရှိရသဖြင့် လှည်းကူးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့လွှဲပြောင်း၍ သီးသန့်ထားရှိကာ လိုအပ်သော ဆေးကုသမှုများပေးခဲ့ပါသည်။

(၁၂-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် အဆိုပါကျောင်းမှ အသက် (၆၃)နှစ်အရွယ် ဆရာမတစ်ဦးသည် အသက်ရှူကြပ်ခြင်းနှင့် သွေးတွင်းအောက်ဆီဂျင်ဓာတ်ကျဆင်းခြင်း (SPO2 59%) တို့ခံစားခဲ့ရသဖြင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ လွှဲပြောင်းကုသမှု ခံယူခဲ့သော်လည်း (၁၂-၆-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၉:၃၀) အချိန်တွင် သေဆုံးခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါကျောင်းရှိ ဆရာတော်အပါအဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ စုစုပေါင်း (၄၆၅) ဦးတို့အား COVID-19 ရောဂါ ရှိ/မရှိကို Rapid Diagnostic Test Kit ဖြင့် စစ်ဆေးပေးခဲ့ရာ ဆရာ/ဆရာမ (၁၉)ဦး၊ ကျောင်းဝန်ထမ်း (၂)ဦးနှင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူ (၂၂၅)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၂၄၆)ဦးတို့တွင် ရောဂါစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့၍ ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ သီးခြားအဆောင်၌ ခွဲခြားထားရှိပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးလျက်ရှိပါသည်။

ဆရာတော်နှင့် ဆရာ/ဆရာမ (၂၀)ဦး၊ ကျောင်းဝန်ထမ်း (၂၁)ဦးနှင့် ကျောင်းသား/သူ (၁၇၇)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၂၁၉)ဦးတို့တွင် ရောဂါပိုးမတွေ့ရှိခဲ့ရသော်လည်း ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူများနှင့် တဆင့်ခံထိတွေ့သူများအဖြစ် သီးခြားစီ အသွားအလာကန့်သတ်၍ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက် ရှိပြီး အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်အားလုံးအား (၁၅-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင် ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူခဲ့ပြီး၍ RT-PCR နည်းဖြင့် ဆက်လက် စစ်ဆေးလျက်ရှိပါသည်။

အဆိုပါလူနာများတွင် ရောဂါလက္ခဏာ တစ်စုံတစ်ရာ ဖြစ်ပေါ်စစ်ဆေးတွေ့ရှိလာပါက အသင့်ပြင်ဆင်ထားရှိသော လှည်းကူးမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးနှင့် COVID-19 ကုသရေးစင်တာ (ဖောင်ကြီး)တို့သို့ စနစ်တကျ ညွှန်းပို့ကုသမှုခံယူစေမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါ လူအစုလိုက်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိခဲ့ရသော ဒေသများတွင် လိုအပ်သော ရောဂါကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ၊ ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများနှင့်အတူ တပ်မတော်ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင်/မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများနှင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက နေ့စဉ်ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၊ လိုအပ်သော ဆေးကုသမှုပေးခြင်းများကို ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန